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Protokół Nr II/XL/06 
 z sesji zwyczajnej 

 Rady Powiatu Wejherowskiego 
 z dnia 2 czerwca 2006 r. 

 
Przewodniczący Rady Powiatu Wejherowskiego – pan Kazimierz Bistroń  

na podstawie listy obecności (załącznik nr 1) stwierdził prawomocność posiedzenia  
i dokonał otwarcia obrad o godz. 10:00. Następnie powitał pana Starostę, Zarząd 
Powiatu, radnych, pracowników i przybyłych gości z Komendantem Powiatowym 
Policji panem nadkom. Tomaszem Ziemannem i dyrektorem ZSP nr 2 w Wejherowie 
panem Waldemarem Skrzyneckim na czele (załącznik nr 2). Przewodniczący Rady 
Powiatu przypomniał, że w dniu dzisiejszym  Zespół Szkół Ponadgimnazjalnych nr 2 
w Wejherowie obchodzi jubileusz 40-lecia.  

W dalszej kolejności Przewodniczący Rady zapytał obecnych o uwagi  
do zaproponowanego porządku obrad. Pani Gabriela Lisius Wicestarosta Wejherowski 
zaproponowała wprowadzenie do porządku obrad w punkcie 6: Uchwały Rady 
Powiatu Wejherowskiego zmieniająca uchwałę określającą jednolite teksty 
regulaminów przyznawania „EURO – STYPENDIUM” – druk nr 445/06. 

Jednocześnie pani Gabriela Lisius Wicestarosta poprosiła o zdjęcie z porządku 
obrad punktu 16: Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Miastu Wejherowo - druk nr 433A/06. Pani Wicestarosta 
wyjaśniła, że do Starostwa wpłynęło pismo informujące, iż remont biblioteki 
przewidziany jest w 2007 roku, w związku tym niezasadne byłoby podjęcie niniejszej 
uchwały na dzisiejszej sesji.  

W związku z brakiem innych uwag posiedzenie kontynuowano zgodnie  
z następującym jednogłośnie przyjętym porządkiem obrad: 

 
1. Sprawy regulaminowo - organizacyjne: 

- otwarcie sesji, 
- stwierdzenie prawomocności obrad, 
- przedstawienie porządku obrad, 
- przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

2. Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu. 
3. Sprawozdanie Zarządu z prac między sesjami. 
4. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zmiany budżetu powiatu  

na 2006 rok - druk nr 442/06 – projekt przedkłada Zarząd Powiatu. 
5. Informacja na temat uzupełnienia planu sieci szkół ponadgimnazjalnych Powiatu 

Wejherowskiego. 
6. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego zmieniająca uchwałę określającą 

jednolite teksty regulaminów przyznawania „EURO – STYPENDIUM” – druk nr 
445/06 - projekt przedkłada Zarząd Powiatu. 

7. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie określenia zakresu i formy 
informacji o przebiegu wykonania budżetu powiatu za I półrocze - druk nr 
438/06– projekt przedkłada Zarząd Powiatu.  

8. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie określenia trybu uchwalenia 
budżetu powiatu - druk nr 440/06 – projekt przedkłada Zarząd Powiatu.  

9. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zasad i trybu udzielania ulg  
w spłacaniu należności pieniężnych, do których nie stosuje się przepisów ustawy  
– Ordynacja podatkowa - druk nr 439/06– projekt przedkłada Zarząd Powiatu.  
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10. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego Muzeum Piśmiennictwa i Muzyki Kaszubsko – Pomorskiej  
w Wejherowie za 2005 rok - druk nr 441/06 – projekt przedkłada Zarząd Powiatu. 

11. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zbycia nieruchomości  
w drodze bezprzetargowej - druk nr 435/06 - projekt przedkłada Zarząd Powiatu. 

12. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie w sprawie zbycia 
nieruchomości  
w drodze bezprzetargowej - druk nr 436/06. – projekt przedkłada Zarząd Powiatu. 

13. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 
nieruchomości - druk nr 437/06. – projekt przedkłada Zarząd Powiatu. 

14. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Miastu Gdańsk - druk nr 444A/06 – projekt przedkłada Zarząd Powiatu. 

15. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie udzielenia pomocy finansowej  
Gminie Wejherowo - druk nr 434/06 – projekt przedkłada Zarząd Powiatu. 

16. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie uchwalenia statutu Powiatu 
Wejherowskiego - druk nr 443/06 – projekt przedkłada Zarząd Powiatu. 

17. Dyskusja nad sprawozdaniem Zarządu z prac między sesjami. 
18. Interpelacje i zapytania radnych. 
19. Wnioski i oświadczenia radnych.  
20. Zamknięcie sesji.  
 

 
W dalszej kolejności Przewodniczący Rady zapytał o uwagi do protokołu  

Nr II/XXXIX/06 z Sesji Zwyczajnej Rady Powiatu Wejherowskiego II kadencji  
z dnia 28 kwietnia 2006 r. Uwag nie zgłoszono. W przeprowadzonym głosowaniu  
protokół przyjęto jednogłośnie.  
 
Ad.2. 

Przewodniczący Rady przedstawił informacje z prac między sesjami  
(załącznik nr 3 do niniejszego protokołu). 
 
Ad.3. 

Sprawozdanie Zarządu Powiatu z prac między sesjami przedstawił pan Józef 
Reszke Starosta Wejherowski (załącznik nr 4 do niniejszego protokołu).  
Ponadto poinformował, że: 
- 12 maja br. odbyły się konsultacje społeczne projektu regionalnego Programu 

Operacyjnego na lata 2007 – 2013. Na spotkaniu omówiono dokładnie zasady  
i możliwości zdobycia środków w przyszłym okresie. Starosta dodał, że obecni 
mogli uzyskać bardzo cenne wskazówki, gdyż zmiany będą zasadnicze.  
Na spotkaniu pan dyrektor Tomasz Parteka z Urzędu Marszałkowskiego apelował 
o działania globalne, czyli współpraca gmin i scalanie projektów. Reasumując 
indywidualne projekty nie będą miały szans uzyskania akceptacji.  

Ponadto Starosta powiedział, że miasto Reda wnioskowało o włączenie  
do środków sektorowych wniosku o budowę Obwodnicy Północnej Aglomeracji 
Trójmiejskiej. Projekt jest bardzo kosztowny więc środki z regionalnego programu 
byłyby niewystarczające. Zdaniem Starosty jest to najważniejszy projekt do środków 
sektorowych.  

Następnie Starosta powiedział, że powiat jako najważniejszy projekt 
przedstawił budowę drogi alternatywnej do drogi nr 6 miedzy Rumią a Redą  
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(ul. Leśnia i Cegielniana) oraz projekt przebudowy drogi Żelazna – Bolszewo  
(przez m. Bolszewo). Natomiast gminy złożyły następujące wnioski: 
~ Gmina Miasta Wejherowa - budowa Filharmonii Kaszubskiej i rewitalizacja miasta 

oraz droga nr 218; 
~ Gmina Choczewo - regulacja gospodarki wodno – ściekowej; 
~ Gmina Gniewino - projekt budowy oczyszczalni ścieków w Gniewinie; 
~ Gmina Szemud - projekty ochrony zlewni rzek Zagórskiej Strugi i Kaczej  

(dot. kanalizacji). 
Starosta powiedział, że pozostałe gminy nie przesłały na niniejsze spotkanie 

swoich projektów.  
Ponadto zauważył, że wartość złożonych wniosków znacznie przekroczyła już 

środki sektorowe. W związku z tym, środki zostaną przekazane na najlepsze projekty.  
- Specjalny Ośrodek Szkolno Wychowawczy nr 1 w Wejherowie w ramach 

programu „Edukacja – program pomocy w dostępie do nauki dzieci i młodzieży 
niepełnosprawnej” otrzymał środki w wysokości 429 tys. zł - m.in. na zakup 
mikrobusu do przewozu osób niepełnosprawnych, zakup wyposażenia, likwidację 
barier architektonicznych i inne;  

- co roku składany jest wniosek do Ministerstwa Infrastruktury (teraz  
do Ministerstwa Transportu) o przyznanie środków na drogi powiatowe, na których 
inwestycje  zostały rozpoczęte przed 1999 rokiem. Najmniejsze środki jakie powiat 
otrzymał do tej pory to 500 tys. zł. W bieżącym roku powiat otrzyma znacznie 
mniej środków niż oczekiwano, bo 100 tys. zł na drogę Kniewo – Luzino – Łebno. 
Starosta wyjaśnił, że w bieżącym roku przyjęto zasadę równego podziału środków. 
W związku z tym, trzeba będzie na ten cel przeznaczyć część środków z rezerwy  
i zmniejszyć zakres planowanych prac. 

Na zakończenie swojej wypowiedzi Starosta powitał Komendanta Powiatowego 
Policji pana nadkom. Tomasz Ziemanna i życzył mu sukcesów i satysfakcji z nowej 
pracy.  
 
Ad. 4. 

Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zmiany budżetu 
powiatu na 2006 rok - druk nr 442/06 przedstawiła pani Janina Szalska Skarbnik 
Powiatu, która wprowadziła autopoprawkę do niniejszej uchwały stanowiącą załącznik 
nr 5 do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Rady poinformował obecnych, że projekt uchwały uzyskał 
pozytywną opinię Komisji Budżetu i Finansów i Komisji Gospodarki, Rolnictwa  
i Ochrony Środowiska, Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Prorodzinnej, Komisji 
Edukacji oraz Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 5. 

Informację na temat uzupełnienia planu sieci szkół ponadgimnazjalnych 
Powiatu Wejherowskiego w postaci prezentacji multimedialnej przedstawiła pani 
Gabriela Lisius Wicestarosta Wejherowski (załącznik nr 6). 
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Ad. 6. 
Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego zmieniająca uchwałę 

określającą jednolite teksty regulaminów przyznawania „EURO – STYPENDIUM” – 
druk nr 445/06 przedstawiła pani Gabriela Lisius Wicestarosta Wejherowski. 

Przewodniczący Rady poinformował obecnych, że projekt uchwały uzyskał 
pozytywną opinię Komisji Organizacyjno – Prawnej i Komisji Edukacji. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

Ad. 7. 
Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie określenia zakresu 

i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu powiatu za I półrocze - druk  
nr 438/06 przedstawiła pani Janina Szalska Skarbnik Powiatu. 

Przewodniczący Rady poinformował obecnych, że projekt uchwały uzyskał 
pozytywną opinię Komisji Budżetu i Finansów i Komisji Organizacyjno – Prawnej. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 8. 

Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie określenia trybu 
uchwalenia budżetu powiatu - druk nr 440/06 przedstawiła pani Janina Szalska 
Skarbnik Powiatu. 

Przewodniczący Rady poinformował obecnych, że projekt uchwały uzyskał 
pozytywną opinię Komisji Budżetu i Finansów i Komisji Organizacyjno – Prawnej. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 9. 

Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zasad i trybu 
udzielania ulg w spłacaniu należności pieniężnych, do których nie stosuje  
się przepisów ustawy – Ordynacja podatkowa - druk nr 439/06 przedstawiła pani 
Janina Szalska Skarbnik Powiatu. 

Radny Grzegorz Gaszta zapytał, czy ustawa o finansach publicznych 
przewiduje podawanie do publicznej wiadomości kwot umorzeń i podmiotów,  
na których rzecz umorzenia nastąpiły. Ponadto dodał, że każda jednostka ma 
obowiązek do 30 maja publikować odpowiednie sprawozdania.  

Pani Janina Szalska Skarbnik odpowiedziała, że taki obowiązek ustawa 
nakłada, a sprawozdania są publikowane w BIP-ie do 30 maja każdego roku.  

Przewodniczący Rady poinformował obecnych, że projekt uchwały uzyskał 
pozytywną opinię Komisji Budżetu i Finansów i Komisji Organizacyjno – Prawnej. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

Przewodniczący Rady zarządził przerwę. 

 
Po przerwie kontynuowano obrady. 
 
Ad. 10. 

Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego Muzeum Piśmiennictwa i Muzyki Kaszubsko – Pomorskiej  
w Wejherowie za 2005 rok - druk nr 441/06 przedstawił pan Bogusław Breza 
dyrektor Muzeum Piśmiennictwa i Muzyki Kaszubsko Pomorskiej. Dyrektor muzeum 



 5

dodał, że Powiat Wejherowski otrzyma 390 tys., w tym 340 tys. zł na remont 
placówki. Pan dyrektor Bogusław Breza podziękował radnym za sprzyjanie 
działalności prowadzonej przez niego placówki.  

Przewodniczący Rady poinformował obecnych, że projekt uchwały uzyskał 
pozytywną opinię Komisji Budżetu i Finansów i Komisji Kultury, Sportu i Promocji 
Powiatu. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 11. 

Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zbycia 
nieruchomości w drodze bezprzetargowej - druk nr 435/06 przedstawił pan Marek 
Panek - Etatowy Członek Zarządu. 

Przewodniczący Rady poinformował obecnych, że projekt uchwały uzyskał 
pozytywną opinię Komisji Budżetu i Finansów, Komisji Gospodarki, Rolnictwa  
i Ochrony Środowiska oraz Komisji Edukacji.  

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

Ad. 12. 
Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie w sprawie zbycia 

nieruchomości w drodze bezprzetargowej - druk nr 436/06 przedstawił pan Marek 
Panek - Etatowy Członek Zarządu. 

Przewodniczący Rady poinformował obecnych, że projekt uchwały uzyskał 
pozytywną opinię Komisji Budżetu i Finansów, Komisji Gospodarki, Rolnictwa  
i Ochrony Środowiska oraz Komisji Edukacji.  

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

Ad. 13. 
Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie wyrażenia zgody 

na nabycie nieruchomości - druk nr 437/06 przedstawił pan Marek Panek - Etatowy 
Członek Zarządu. 

Radny Wiesław Sikora uznał, że sukcesem jest odzyskanie ośrodka 
wypoczynkowego w Kamieniu i zapytał, czy wszystkie domki przechodzą  
na własność powiatu. Starosta przypomniał historyczny bieg wydarzeń dot. ośrodka  
i wyjaśnił, że na terenie, który ma być zakupiony znajduje się 15 budynków 
murowanych. Powiat przejmuje całość ośrodka, ale wyposażenie budynków nie nadaje 
się do użytku.  

Radny Janusz Zabłocki zapytał, jakie Zarząd Powiatu przewiduje przeznaczenie 
tego ośrodka, bo koszty utrzymania nieruchomości będą duże. Starosta odpowiedział, 
że planuje się przeznaczyć ośrodek na użytek pracowników Starostwa. 

Przewodniczący Rady poinformował obecnych, że projekt uchwały uzyskał 
pozytywną opinię Komisji Budżetu i Finansów oraz Komisji Gospodarki, Rolnictwa  
i Ochrony Środowiska. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

Ad. 14. 
Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Miastu Gdańsk - druk nr 444A/06 przestawił pan Józef Reszke Starosta. 
Starosta wprowadził autopoprawkę, na wniosek Komisji Budżetu i Finansów, która 
zaproponowała przekazanie większej kwoty na odbudowę zniszczonego wskutek 
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pożaru zabytkowego kościoła Świętej Katarzyny w Gdańsku. W związku z tym Zarząd 
Powiatu zaproponował przekazanie 20 tys. zł na ten cel.  

Radny Mirosław Odyniecki stwierdził, że środki przekazujemy Miastu Gdańsk, 
a ono nie jest właścicielem kościoła. Starosta odpowiedział, że odbudowę kościoła 
będzie realizowała jednostka Miasta Gdańska - Muzeum Historyczne. Zakon 
Karmelitanów nie byłby w stanie w tak krótkim okresie czasu odbudować kościoła 
więc władze miasta zaproponowały takie rozwiązanie.  

Przewodniczący Rady poinformował obecnych, że projekt uchwały uzyskał 
pozytywną opinię Komisji Budżetu i Finansów oraz Komisja Kultury, Sportu  
i Promocji Powiatu. 

Uchwała wraz ze zgłoszoną autopoprawką  została podjęta jednogłośnie. 
 

 
Ad. 15 

Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Wejherowo - druk nr 434/06 przestawił pan Józef Reszke 
Starosta.  

Radny Marek Klas zapytał, jakiego typu jest samochód pożarniczy który ma 
zostać zakupiony. Starosta odpowiedział, że jest to samochód lekki gaśniczy. 

Przewodniczący Rady poinformował obecnych, że projekt uchwały uzyskał 
pozytywną opinię Komisji Budżetu i Finansów oraz Komisji Gospodarki, Rolnictwa  
i Ochrony Środowiska. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

 
Ad. 16. 

Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie uchwalenia statutu 
Powiatu Wejherowskiego - druk nr 443/06 przedstawił pan Zbigniew Nowosadzki 
Naczelnik Wydziału Organizacyjnego, który zgłosił następujące autopoprawki: 

- w § 9 ust. 2 i 3: zamiast „na 5 dni” wpisać „na 7 dni”, czyli tak jak było 
poprzednio; 

- w § 23 ust. 2, w drugim zdaniu zamiast „odpowiednia komórka Starostwa 
Powiatowego w Wejherowie” zapisać „Starosto Powiatowe”; 

- w § 26 ust. 1 wykreślić słowa „i podpisani członkowie Komisji Skrutacyjnej” - 
zostanie przywrócony poprzedni zapis w brzmieniu „W głosowaniu tajnym 
radni głosują na kartach opatrzonych pieczęcią Rady.” 

- w § 28 ust. 1 zamiast proponowanego brzmienia „Z przebiegu sesji Rady 
Powiatu niezwłocznie sporządza się protokół.” Przywrócić poprzedni zapis  
w statucie „Z przebiegu sesji Rady Powiatu w terminie 10 dni sporządza  
się protokół.” 

- w § 29 zamiast zapisu „odpowiednia komórka Starostwa Powiatowego  
w Wejherowie” zapisać „Starosto Powiatowe”. 
Na pytanie radnego Janusza Molaka, czy statut będzie tekstem jednolitym pan 

Zbigniew Nowosadzki Naczelnik Wydziału Organizacyjnego odpowiedział, że tak.  
Następnie radny Grzegorz Gaszta zaproponował w § 14 ust.2 po słowie 

„zapytania” dodać „w okresie między sesjami”, czyli całe brzmienie ust. 2 byłoby 
następujące: „Interpelacje i zapytania w okresie między sesjami kieruje się w formie 
pisemnej, za pośrednictwem Przewodniczącego Rady”.  
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Starosta wyjaśnił, że intencją tego zapisu było, by radni również na sesjach, składali 
interpelacje w formie pisemnej. Forma ustna nie zawsze jest jasna. Zarządowi Powiatu 
łatwiej byłoby się ustosunkować do interpelacji pisemnej, gdyż forma pisemna 
precyzowałaby jakiej informacji dany radny oczekuje. Dodatkowo Starosta stwierdził, 
że były już kłopoty z właściwą interpretacją interpelacji zgłaszanych ustnie.  
Radny Grzegorz Gaszta stwierdził, że wymagalność formy pisemnej utrudnia pracę 
radnym. Uznał, że niekiedy interpelacja, czy zapytanie wynika z dyskusji na sesji.  
W związku z tym, radny jeszcze raz poprosił o rozważenie wprowadzenia 
proponowanego zapisu. 

Radny Seweryn Czoska stwierdził, że ten zapis wymaga doprecyzowania. 
Zaproponował składnie interpelacji w formie ustnej, a w razie konieczności 
doprecyzowanie ich na piśmie.  
Również inni radni zgodzili się, że proponowany zapis komplikuje składanie 
interpelacji podczas sesji. Radny Mirosław Odyniecki zaproponował przerwę,  
by Komisja Organizacyjno – Prawna mogła dopracować zapis omawianego § 14.  

Przewodniczący Rady zarządził przerwę. 

Po przerwie pan Zbigniew Nowosadzki Naczelnik Wydziału Organizacyjnego zgłosił 
autopoprawkę, w wyniku której § 14 ust. 1 i 2 uzyskał brzmienie:  
1. Interpelacje i zapytania radnych w sprawach związanych z działalnością Powiatu 

kieruje się do Zarządu Powiatu. 
2. Interpelacje i zapytania w okresie między sesjami kieruje się w formie pisemnej,  

za pośrednictwem Przewodniczącego Rady. 
Innych uwag do niniejszego projektu uchwały nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady poinformował obecnych, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Organizacyjno – Prawnej. 
Uchwała wraz ze zgłoszonymi autopoprawkami została podjęta jednogłośnie. 
 

Ad. 17. 
Nie podjęto dyskusji nad sprawozdaniem Zarządu z prac między sesjami. 

 
Ad. 18 i 19. 

Radny Janusz Zabłocki zwrócił się z prośbą o wyłączenie w dniu sesji Rady 
Powiatu części parkingu dla potrzeb radnych. Starosta zgodził się, że należy o tym 
pomyśleć i uznał, że rozwiązaniem byłoby udostępnienie radnym w dniach sesji 
parkingu dla pracowników.  

Radny Seweryn Czoska poprosił Starostę o wypowiedź na temat następujących 
spraw: 
- Czy Zarząd Powiatu monitoruje przebieg remontu drogi nr 6 (na odcinku z Rumi 

do Redy)? 
- Czy ulegnie poprawie droga zastępcza (ul. Leśna – Cegielniana)? Radny stwierdził, 

że droga jest wąska i w bardzo złym stanie. Ponadto jeszcze raz podkreślił, że 
koncepcja remontu drogi krajowej nr 6 była zła. Należało rozpocząć od 
przygotowania dobrego objazdu, a dopiero wtedy przystąpić do remontu drogi 
krajowej. 

- Oczekiwanie na załatwienie sprawy w Wydziale Komunikacji Starostwa trwa 
bardzo długo i tłumy ludzi codziennie czekają na załatwienie spraw. Radny 
stwierdził, że taka sytuacja może zdarzać się incydentalnie, ale nie przez dłuższy 
czas.  
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Radny Seweryn Czoska dodał, że taki stan rzeczy psuje opinię powiatowi.  
Z powyższym stanowiskiem zgodził się również radny Witold Reclaf. Radny 

powiedział, że stan drogi objazdowej jest bardzo zły i zapytał, kto jest odpowiedzialny 
za wysypanie na drodze alternatywnej destruktu asfaltowego. 

Radny Fryderyk Kaszel stwierdził, że ludzie oczekujący na załatwienie sprawy 
często siedzą na podłodze, podpierają ściany, a to bardzo źle wygląda. Stwierdził, że 
powinno to być inaczej zorganizowane. Ponadto radny powiedział, że co dziennie rano 
przejeżdża obok budynku Starostwa i widzi oczekujące tłumy ludzi, a niekiedy są to te 
same osoby.  

Radny Janusz Zabłocki powiedział, że dotarły do niego informacje, iż przy 
Wydziale Komunikacji sprzedaje się kolejkę - cena od 10 zł do 100 zł. Dodał także, że 
sprawa była zgłaszana w Biurze Rady Powiatu, ale nic się nie zmieniło.  

W odpowiedzi Starosta stwierdził, że w całej Polsce jest trudna sytuacja w 
Wydziałach Komunikacji. Jest to spowodowane bardzo dużą ilością rejestrowanych 
samochodów. W związku z tym, nie można wszystkich interesantów obsłużyć szybko. 
Formalności związanych z przyjmowaniem dokumentów (zarówno w prawach jazdy 
jak i w rejestracji) jest dużo - należy przede wszystkim dokładnie sprawdzić wszystkie 
dokumenty. Na pracownikach ciąży duża odpowiedzialność, a zdarzają się oszustwa. 
Zatrudnienie nowych pracowników również nie jest możliwe, bo nie ma miejsca na 
stworzenie nowych stanowisk. Ponadto system komputerowy, który działa w wydziale 
jest sterowany z Warszawy. W wydziale jest 16 rządowych stanowisk pracy 
(połączonych satelitarnie z centralą w Warszawie). W związku z tym, stworzenie 
następnych stanowisk nie jest łatwe. Starosta dodał, że wydział pracuje na dwie 
zmiany i zawsze wszystkie stanowiska są zajęte.  
Starosta stwierdził, że czas oczekiwania na wymianę prawa jazdy również nie zależy 
od pracowników wydziału. Tu również system jest scentralizowany i prawa jazdy 
przesyła Warszawa. Odpowiedzialne za tak duże kolejki do praw jazdy są często 
osoby zwlekające z wymianą dokumentów do „ostatniego dnia”. Ponadto Starosta 
powiedział, że w sprawie odbioru prawa jazdy zainteresowany może dowiedzieć się 
telefonicznie lub sprawdzić w Internecie.  

Odnośnie odsprzedawania kolejki, Starosta wyjaśnił, że czynione są wszelkie 
starania aby takich sytuacji nie było. Przy maszynie z numerkami stoi pracownik, 
który pilnuje, aby każda osoba brała tyle numerków ile ma samochodów do 
zarejestrowania. Ponadto obserwuje się, czy te same osoby nie przychodzą częściej i 
nie biorą numerków na handel.  
Pan Józef Reszke zauważył, że warunki pracy wydziału, w porównaniu z siedzibą przy 
ul. Transportowej, znaczenie się poprawiły (zarówno dla pracowników jak i klientów 
wydziału). 

Radny Seweryn Czoska przyznał, że czas oczekiwania na przysłanie 
dokumentów z Warszawy nie jest zależny od pracowników, ale powinno się 
spowodować żeby kolejki zniknęły. Ponadto dodał, że podobna sytuacja 
prawdopodobnie będzie z ewidencją działalności gospodarczej, która ma być 
przeniesiona z gmin do Urzędów Skarbowych. Radny stwierdził, że to również 
spowoduje chaos. 

Radny Janusz Zabłocki powiedział, że jednym z jego punktów wyborczych 
było pozostawienie Wydziałów Komunikacji w urzędach gmin i miast. Wówczas 
przekonywano go, że dobrym rozwiązaniem będzie scentralizowany system pracy 
wydziałów komunikacji. Okazało się, że skumulowanie w jednym miejscu nie było 
właściwe. Zdaniem radnego powinno się stworzyć filie w gminach i miastach. 
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Starosta powiedział, że scentralizowany system w całej Polsce został 
wprowadzony ustawowo i samorządy nie miały na to wpływu. Stwierdził, że jeżeli 
nadal będzie rosła ilość rejestrowanych pojazdów, to być może trzeba będzie tworzyć 
filie Starostwa. Jednak wówczas znów wzrosną koszty administracji. 

W sprawie przebiegu remontu drogi nr 6 Starosta wyjaśnił, że powiat może 
jedynie prosić o przyspieszenie remontu, bo jest to droga krajowa. Starosta powiedział, 
że do końca czerwca remont musi się skończyć, a jeżeli nie, to ekipy remontowe będą 
prawdopodobnie pracowały w systemie nocnym. Już teraz pracują także w niedziele.  
 Odnośnie stanu drogi alternatywnej do drogi nr 6 Starosta powiedział, że 
przyczyną tego są głównie deszcze i niekiedy nadmierna prędkość z jaką poruszają się 
po niej kierowcy. Starosta stwierdził, że nie wie kto zadecydował o wysypaniu na tej 
drodze destruktu asfaltowego. Ponadto przypomniał, że jest przygotowany wniosek 
dotyczący budowy drogi alternatywnej ul. Leśną i Cegielnianą i wyraził nadzieję, że 
konieczność budowy tej drogi zostanie przez wszystkich dostrzeżona.  

Radny Seweryn Czoska uznał, że środki unijne powinny być przeznaczane na 
budowę nowych dróg, natomiast drogi istniejące powinny być remontowane ze 
środków własnych. 

Radny Wiesław Sikora powiedział, że droga Częstkowo – Gładzica jest w złym 
stanie technicznym. Przyczyną niszczenia nawierzchni są głównie samochody 
ciężarowe przewożące ze żwirowni w Gładzicy kruszywo. Radny dodał, że został tam 
umieszczony znak drogowy ograniczający wagę samochodów, a niekiedy już ciężar 
samochodu bez ładunku jest wyższy niż ograniczenie, które wskazuje znak. W 
związku z tym radny Wiesław Sikora zapytał, czy policja kontroluje respektowanie 
przez kierowców tego zakazu.  

Starosta odpowiedział, że są zapisane środki na remont tej drogi. Ponadto 
przyznał, że samochody ciężarowe psują drogi, jednak kontrola ciężaru ładunków 
przewożonych przez samochody ciężarowe może się odbywać tylko za pomocą wagi 
do ważenia samochodów. W przeciwnym razie nie ma podstaw do respektowania tego 
znaku. Starosta powiedział, że porozmawia w tej sprawie z Komendantem 
Powiatowym Policji.  

Radny Tadeusz Ptach podziękował Staroście i Zarządowi Powiatu za podjęte 
działania i dofinansowanie wykonania sygnalizacji świetlnej na skrzyżowaniu ulic 
Kościelnej, Dębogórskiej i Mickiewicza w Rumi (załącznik nr 7). 

Radny Wiesław Szczygieł zwrócił uwagę na bardzo złe warunki pracy biura 
paszportowego w Wejherowie i poprosił, by Starosta w rozmowach z Wojewodą 
poruszył tę sprawę.  

Starosta powiedział, że proponował przeniesienie biura paszportowego do 
budynku PKS-u zajmowanego wcześniej przez Wydział Komunikacji Starostwa przy 
ul. Transportowej. Propozycja była kierowana też do innych urzędów, tj. Kuratorium 
Oświaty, Urzędu Skarbowego. Odbyła się rozmowa dyrektora PKS-u i dyrektora 
Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Urzędu Wojewódzkiego, w której 
proponowano, aby PKS oddał ten budynek lub jego część na rzecz tych urzędów w 
zamian za zwolnienie PKS-u z płacenia podatków, na czas korzystania z pomieszczeń 
w budynku. W tej sprawie wystąpiono z odpowiednim wnioskiem. Do dnia 
dzisiejszego sprawa nie została załatwiona. 

Na propozycję użytkowania pomieszczeń w budynku PKS-u Urząd Skarbowy 
stwierdził, że potrzeby lokalowe placówki nadal nie zostałyby zaspokojone. W 
związku z tym, Urząd Skarbowy planuje rozbudowę swojej siedziby.   
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Radny Fryderyk Kaszel zwrócił uwagę, że prace porządkowe prowadzone 
„śmieciarką” w Wejherowie w okolicach ronda odbywają się co dziennie rano (około 
godz. 7:00), co utrudnia mu dojazd do pracy. Ponadto powiedział, że stan drogi 
wojewódzkiej (droga od Nowego Dworu) jest bardzo zły, są w niej bardzo duże 
dziury, co bardzo utrudnia przejazd i w efekcie może doprowadzić do wypadku. 
Starosta powiedział, że interweniował w tej sprawie u Dyrektora Wojewódzkiego 
Zarządu Dróg. Jednak odpowiedź Dyrektora w tej sprawie była „szokująca”, w 
związku z tym Starosta odbył także rozmowę z Marszałkiem i ma nadzieje, że ta 
sprawa zostanie załatwiona.  

Starosta powiedział, że prace porządkowe ulic miasta nie leżą w gestii 
Starostwa. W związku z tym, Starostwo nie ma na to wypływu. Dodał jednak, że 
zmiana godzin pracy np. na nocne też nie jest dobra, bo wywołuje to sprzeciw ze 
strony mieszkańców ze względu na hałas.  

Jako Przewodniczący Powiatowej Rady Społecznej ds. Osób 
Niepełnosprawnych radny Fryderyk Kaszel wyraził uznanie dla organizatorów 
imprezy pn. Dzień Godności Osób Niepełnosprawnych, która odbyła się w Muzeum 
Piśmiennictwa i Muzyki Kaszubsko – Pomorskiej w Wejherowie w dniu 30 maja br. 
(głównie Wydziałowi Kultury i Spraw Społecznych). Zdaniem radnego impreza ta 
była bardzo udana i powinna zostać na stałe wpisana do „programu imprez 
powiatowych”. 

Wiceprzewodniczący Rady Marek Klas powiedział obecnym, że reprezentacja 
Rady Powiatu jest niekiedy utrudniona. Często reprezentuje Radę w zastępstwie 
Przewodniczący Rady. Na wielu uroczystościach jest niezauważany, mimo że jest 
przedstawicielem Rady Powiatu. Podał jako przykład uroczystość wmurowania 
kamienia węgielnego pod budowę hali sportowej przy ZSP Nr 2 w Wejherowie, gdzie 
nie został poproszony do podpisania aktu elekcyjnego w zastępstwie 
Przewodniczącego Rady.  

Na pytanie radnego Witolda Reclafa kiedy odbędzie się następna sesja Rady 
Powiatu, Starosta odpowiedział, że 30 czerwca br.  

Radny Witold Reclaf poprosił Starostę o udzielanie konkretnych odpowiedzi na 
zadawane pytania. Na to radny Seweryn Czoska stwierdził, że jest zadowolony z 
rozbudowanej i szerokiej formy odpowiedzi udzielanych przez Starostę, bo jest 
zainteresowany sposobem i okolicznościami załatwiania różnych spraw w powiecie. 
Starosta powiedział, że stara się jak najlepiej przybliżać radnym sprawy powiatu. 

 
Ad.20. 

Przewodniczący Rady dokonał zamknięcia obrad XL Sesji Zwyczajnej. 
 
 
Załączniki: 
1. Lista obecności radnych na XL Sesji Rady Powiatu Wejherowskiego. 
2. Lista zaproszonych gości na XL Sesji Rady Powiatu Wejherowskiego. 
3. Informacje Przewodniczącego Rady z prac miedzy sesjami. 
4. Sprawozdanie Zarządu Powiatu z prac między sesjami. 
5. Autopoprawka do uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zmiany budżetu 

powiatu na 2006 rok – druk nr 442/06. 
6. Informacja na temat uzupełnienia planu sieci szkół ponadgimnazjalnych Powiatu 

Wejherowskiego. 
7. Podziękowanie radnego Tadeusza Ptacha. 
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Posiedzeniu przewodniczył: 

 
 

Kazimierz Bistroń 
 
Protokołowała: Hanna Bulman 


